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Deltakerliste, fylkesårsmøtet i Sør-Trøndelag Venstre 2016 

# Navn                                               Delegasjon                   Vara for delegaten 

1  Trond Åm                                      Fylkesstyret 

2  Jan Frode Hatlen                            Fylkesstyret 

3  Tove Eivindsen                              Fylkesstyret 

4 Gerd-Mette Vatne Drabløs             Fylkesstyret 

5 Barbro Brønner Eikset                   Fylkesstyret 

6 Jens Erik Widén                             Fylkesstyret 

7 Line Løvik Olsen                           Bjugn 

8 Arvid Hammernes                          Frøya 

9 Johan G. Foss                                 Frøya 

10 Torfinn Stub                                 Hitra                             Kun lørdag 

11 Tonje Østby Ranum                     Klæbu                           Geir Liang 

12 Paal Christian Bjønnes                 Klæbu 

13 Kerstin Leistad                             Malvik 

14 Torgeir Anda                                Malvik 

15 John Richard Hanssen                  Malvik                            kun laurdag 

16 Mildrid Næsheim                         Meldal 

17 Jim André Stene                           Melhus                            Siv Reitan 

18 Anders Almås Rofstad                 Melhus   

19 Håvard Melby                               Midtre Gauldal 

20 Jon Kristian Haukdal                    Midtre Gauldal 

21 Trygve Sande                                Oppdal 

22 Kyrre Riise                                    Oppdal 
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23 Ingrid Husdal Dørum                     Oppdal 

24 Hanne Kvernmo Rye                     Orkdal 

25 Torstein Grønningen                      Orkdal 

26 Lavrans Skuterud                           Orkdal 

27 Hanne Mehli                                   Orkdal 

28 Stefan Hansen                                 Rissa 

29 Trygve Sørås                                   Rissa 

30 Kari Kluge                                       Røros 

31 Gard Erik Sandbakken                     Røros 

32 Stian Celius                                      Trondheim 

33 Jens-Fredrik Nakken                        Trondheim   

34 Vidar Wahlberg                                Trondheim 

35 Marthe Strickert                               Trondheim 

36 Torbjørn Houge                                Trondheim 

37 Torbjørg Næss Stølen                       Trondheim 

38 Emil Dyrvik                                      Trondheim 

39 Jon Gunnes                                        Trondheim 

40 Elisabeth Paulsen                               Trondheim 

41 Konstanse Løfors                               Trondheim 

42 Lill Eva Bråthen                                 Trondheim 

43 Erik Brenna                                         Trondheim 

44 Randi Storset Pierre                             Trondheim 

45 Bente Kjøsnes                                      Trondheim 

46 Hanne Moe Reitan                               Trondheim 
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47 Lucie Sunde-Eidem                             Trondheim 

48 Magne Mæhre                                       Trondheim 

49 Håvard Hugås                                        Trondheim 

50 Frode Myhre                                          Trondheim 

51 Erling Moe                                             Trondheim 

52 Anne Morkemo                                      Trondheim 

53 Stian Tyskø                                             Ørland 

54 Martin Meland                                        Ørland 

55 Einar Frønes                                            Åfjord 

56 Marianne Gabrielsen                               Åfjord 

   

Observatører: 

Siv Reitan                                          Melhus  

Torild Langklopp                               Åfjord 
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Saksliste: 

1. Godkjenning av innkalling og sakliste 

2. Konstituering: Valg av møteledere, referenter, fullmaktsnemnd, tellekorps og 

resolusjonsnemnd 

3. Referat fra fylkesårsmøtet 2015 

4. Årsmelding for Sør-Trøndelag Venstre 2015 

5. Årsmelding for Sør-Trøndelag Venstres fylkestingsgruppe 2015 

6. Økonomi: Regnskap 2015 og budsjett 2016 

7. Valg  

8. Virksomhetsplan 

9. Generell politisk debatt 

10. Politiske uttalelser 
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Program 

Fredag 5. februar (Sammen med Nord-Trøndelag Venstre) 

Kl. 18.00 – 20.00               Innledning ved stortingsrepr. André S. Skjelstad. 

                                           Generell politisk debatt 

Kl. 20.00                            Prioriteringsdebatt (kun Sør-Trøndelag Venstre) 

Kl. 20.30                            Middag 

 

Lørdag 6. februar 

 

Kl. 09.00 – 11.00:              Årsmøtet settes, ved fylkesleder Trond Åm 

                                           Politiske uttalelser  

Kl. 11.00 – 11.15:              Pause 

Kl. 11.15-12.30:                 Årsmøtet fortsetter 

Kl. 12.30 – 13.30:              Lunsj 

Kl. 13.30 – 15.30:             Årsmøtesaker 
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Sak 2: Konstituering 

Fylkesstyret foreslår følgende konstituering: 

Møteledere: Erling Moe, Barbro Brønner Eikset (fredag), Tove Eivindsen, Jens 

Erik Widén (lørdag) 

Referent: Marthe Strickert 

Fullmaktsnemnd: Bente Kjøsnes (leder), Frode Myhre 

Tellekorps: Anders Rofstad Almås, Torbjørn Houge 

Redaksjonsnemnd for politiske uttalelser: Jan Frode Hatlen (leder), Torgeir 

Anda, Stian Celius, Konstanse Løfors, Randi Storset Pierre 

Protokollunderskrivere: Barbro Brønner Eikset og Kerstin Leistad 
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Sak 3: Referat fra fylkesårsmøtet 2015 

Referat fra fylkesårsmøte i Sør-Trøndelag Venstre 7 februar 2015 

Trond Åm ønsker velkommen  

 

Delegater 

#1 Trond Åm fylkesstyret  

#2 Jan Frode Hatlen fylkesstyret  

#3 Tove Eivindsen fylkesstyret  

#4 Gerd-Mette Drabløs fylkesstyret  

#5 Barbro Brønner Eikset fylkesstyret (forfall, uvær) 

#6 Oddmund Grøttan Bjugn (forfall, uvær) 

#7 Arvid Hammernes Frøya  

#8 Ingrid Skjærstein Johansen Frøya  

#9 Audun Liland Hitra (forfall, uvær) 

#10 Sten Andreas Ulvær Hitra (forfall, uvær) 

#11 Paal Christian Bjønnes Klæbu  

#12 Geir Liang Klæbu  

#13 Einar Skei Klæbu  

#14 Torgeir Anda Malvik  

#15 Kerstin Leistad Malvik  

#16 Fredrik Øvergård Malvik  

#17 Jim Andre Stene Melhus  

#18 Siv Reitan Melhus  

#19 Anders Rolfstad Melhus  

#20 Jan Tore Tangstad Midtre Gauldal  

#21 Jon Kristian Haukdal Midtre Gauldal  

#22 Gerd Mette Vatne Drabløs Oppdal  

#23 Bjørg Golten Sneve Oppdal  

#24 Sjur Vammervold Oppdal  

#25 Henrik Ottersen Oppdal  

#26 Hanne Kvernmo Orkdal  

#27 Johan Randahl Orkdal  

#28 Lavrans Skuterud Orkdal  

#29 Hanne Mehli Orkdal  

#30 Bjørn Inge Haugset Rennebu  
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#31 Stefan Hansen Rissa  

#32 Anne Jorid Gullbrekken Rissa  

#33 Unni Garnes Røros  

#34 Rune Johnsen Røros  

#35 Kolbjørn Flakne Selbu  

#36 Mikal Kulset Selbu  

#37 Vidar Wahlberg Trondheim  

#38 Jon Gunnes Trondheim  

#39 Bente Kjøsnes Trondheim  

#40 Even Hånes Langen Trondheim  

#41 Erik Löwendahl Trondheim  

#42 Magne Mæhre Trondheim (forfall) 

#43 Fredrik Carstens Trondheim  

#44 Hanne Moe Reitan Trondheim  

#45 Marthe Strickert Trondheim  

#46 Torbjørg Næss Stølen Trondheim  

#47 Anne Morkemo Trondheim  

#48 Martha Hagerup Nilson Trondheim  

#49 Sissel Arctander Trondheim  

#50 Nicolas-Andreas Liapis Elvemo Trondheim  

#51 Jan Ove Flå Trondheim  

#52 Anders Kirkhusmo Trondheim  

#53 Elisabeth Paulsen Trondheim  

#54 Baard Salvesen Trondheim  

#55 Johan Sandberg Trondheim  

#56 Erik Brenna Trondheim  

#57 Anniken Wullum Trondheim  

#58 Stian Celius Trondheim  

#59 Terje Norddal Trondheim  

#60 Jens Erik widen Sør Trøndelag/ST UV  

#61 Einar Frønes Åfjord Venstre 

#62 Konstanse Kjersti Løfors Trondheim UV  

 

 

Sak 1. Godkjenning av innkalling og sakliste: 
Kommentar; saker innkomne etter frist må realitetsbehandles.  
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Godkjennes med kommentar  

 

Sak 2. Konstituering  

Fylkesstyret foreslår følgende konstituering:  

Møteledere: Erling Moe, Gerd-Mette Drabløs (fredag), Trond Åm og Barbro Brønner Eikset 

(lørdag)  

Referenter: Even Hånes Langen, Audun Liland  

Fullmaktsnemnd: Fredrik Øvergård, Henrik Ottersen  

Tellekorps: Johan G. Foss, Stian Celius  

Redaksjonsnemnd for politiske uttalelser: Jan Frode Hatlen (leder), Oddmund Grøttan, 

Marthe Strickert, Sissel Arctander, Unni Garnes og Konstanse Kjersti Løfors (UV)  

Protokollunderskrivere: Elisabeth Paulsen og Jan Ove Flå  

 

Frafall på innstilt referent Audun, Fredrik er innstilt som erstatter. 

 

Innkalling godkjent med innstillinger. 

 

 

Politisk prioritering: antall uttalelser (punkt under politiske uttalelser, flyttet frem) 

Rednemnda foreslår to uttalelser 

Tove Eivindsen foreslår tre uttalelser 

 

Rednemndas innstilling legges til grunn  

20 for tre uttalelser 

27 for to uttalelser 

 

To uttalelser skal behandles. 

 

Sak 3. Referat fra fylkesårsmøtet 2014  
Ingen kommentarer til referatet 

 

Sak 4. Årsmelding for Sør-Trøndelag Venstre 2014  
Trond Åm orienterer.  

Det er noe nedgang i medlemsmasse, Oppdal eneste lokallag med markant vekst. Styret har 

arbeidet godt. Neste utfordring er lister til kommunevalget.  

 

Sak 5. Årsmelding for Sør-Trøndelag Venstres fylkestingsgruppe 2014 
Elisabeth Paulsen orienterer: 

Frafall fra valgte kandidat noe uheldig, men varakandidater har gjort en god innsats. Atb: En 

skylddeling, Atb alene er ikke ansvarlig for tilstanden kollektivtransporten er i. Vår oppgave 

fremover er sykkelveier, distriktsskoler og en forbedring av yrkesfag. Fremover må man se på 

hva slags retning kulturen i Trøndelag skal ta.  

Sak 6. Økonomi: Regnskap 2014 og budsjett 2015  
Trond Åm orienterer: 

- STVs økonomiske situasjon er god 

- Ingrid Vinjes arbeid er viktig for regnskapet og den økonomiske situasjonen 
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- Det er et underskudd på budsjettet pga deltakelse på arrangementer 

- En økning i inntekter på 23 tusen NOK utjevner de økte utgiftene 

- Valgkamp vil bli 2015 største utgiftspost 

- Det påberegnes at det skal være igjen 41 tusen NOK 

 

Merknader: 

Stian Celius har ordet: 

Er kontoret en god investering? 

Det bes om at vi ser på mulighet til å sette av kapital for kjøp av eget lokale.  

Med en meget langsiktig oppsparingsplan.  

 

Godkjent med merknader. 

 

Sak 7 Valg:  
Magne Mæhre orienterer om valg av styre: 

Det har vært fokus på at man skal ha et godt styre, med spredning i alder, kjønn og 

tillhørighet.  

Det har kommet to innspill til valgkomiteen.  

 

Forslag til nytt styre:  

Leder: Trond Åm, Trondheim 2 år  

Politisk nestleder: Jan Frode Hatlen, Melhus (ikke på valg)  

Organisatorisk nestleder: Tove Eivindsen, Trondheim 1 år (velges i ny rolle som nestleder) 

Styremedlemmer: Audun Liland, Hitra 1 år Gerd-Mette Drabløs, Oppdal 2 år Barbro Eikset, 

Bjugn 2 år  

UV-representant  

 

 

Ingen kampvoteringen alle innstillinger gikk gjennom 

 

Magne Mæhre orienterer om valg av delegater til landsmøtet: 

Torgeir Anda kan ikke delta og ønskes strøket. 

Jan Frode ønsker å strykes 

 

Jens Erik Widen blir foreslått på plassen til Torgeir Anda 

Frode Myhre blir foreslått til varalista 

 

1. Trond Åm (Trondheim) 

2. Elisabeth Paulsen (Trondheim) 

3. Jan Frode Hatlen (Melhus) 

4. Gerd-Mette Drabløs (Oppdal) 

5. John Lidvar Paulsby (Tydal) 

6. Lucie Kathrine Sunde-Eidem (Trondheim) 

7. Jørn Nordmeland (Osen) 

8. Hanne Kvernmo Rye (Orkdal) 

9. Vidar Wahlberg (Trondheim) 
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10. Barbro Brønner Eikset (Bjugn) 

11. Torgeir Anda (Malvik) 

12. Tove Eivindsen (Trondheim) 

Vara: 

13. Erling Moe (Trondheim) 

14. Unni Garnes (Røros) 

15. Paal Christian Bjønnes (Klæbu) 

 

Forslag: 

Plass 5 John  Lidvar Paulsby endres til Kjersti Løfors 

Vedtatt 

 

Plass 7  Jørn Normeland endres til Pål Kristian Bjønnes 

Vedtatt 

 

Plass 3 er Ledig, Erling Moe og Arvid Hammernes er foreslått  

Arvid Hammernes blir valgt til delegat 

 

Plass 11 Ledig, Foreslått Jens Erik Widen 

Vedtatt 

 

Ingen yttligere endringer i delegatlista 

Varlista:  

1 Erling  

2 Unni 

3 Frode Myhre foreslått 

Vedtatt 

4 Bente Kjøsnes foreslått 

Vedtatt 

5 Jim Smestad foreslått 

Vedtatt 

 

Forslag:  

Styret får komplementere varalista ved behov 

Vedtatt 

 

Ny valgkomitee: 

Ingen endringer i innstilling.  

 

Kommentar: 

Kjøsnes tar ordet.  

Står feil i sakspapirene. Revisor skal ikke velges før 2016. 

Det står 2015 

 

Sak 8. Virksomhetsplan  
Trond Åm orienterer: 

Ingen store endringer i virksomhetsplanen 

Valglister er en prioritert oppgave.  
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Det skal avholdes to VK2 i ST, men det står ikke i planen. 

Kursing av Vkansvarlige bør også bli gjort. 

Ingen kommentarer til virksomhetsplanen. 

Vedtatt. 

 

Sak 9. Vedtekter for Sør-Trøndelag Venstre  
Endringer i normalvedtekter fra Venstre sentralt. 

Må stemmes inn med aktivt flertall. 

 

Forslag 1. 

Vedtatt 

 

Forslag 2. 

Vedtatt 

 

Forslag 3. 

Vedtatt 

 

Forslag 4. 

Vedtatt 

 

Forslag 5. 

Vedtatt 

 

Forslag 6. 

Vedtatt 

 

Forslag 7. 

Vedtatt 

 

Sak 10. Politiske uttalelser  
Jan Frode Hatlen Orienterer: 

Sak en «videregående skole» og «innkommen sak «Trøndelag må bli en ny region» er innstilt 

fra rednemda. 

 

Torgeri Anda: I 

Vedtar NT samme uttalelse? (ref. til ny region) 

Jon Gunnes: R 

Det virker til å være NT.s Vilje 

Torgeir Anda: Sr  

Da må noen høre om NT er med på det 

 

Tove Eivindsen: I 

Foreslår uttalelsen om «Tyskerjentene» opp mot uttalelse nr.1  

 

Baard Salvesen: I 

Taler for felles uttalelse med NT 

 

Torgeir Anda: I 

Taler for Malvik V.s forslag om jernbane. Inkommen etter frist?  
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Setter den opp mot forslag en. 

 

Terje Norddal: I 

Foreslår å sette «tyskerjente» uttalelsen (etter fristen) opp mot Forslag en. 

 

Jon Gunnes: I 

Foreslår å videresende «tyskerjente» forslag til landsstyremøtet i mars siden det er en 

nasjonal sak. Jernbanesaken må derfor bli tatt opp av lokallagene i de gjeldende kommunene.  

Tove Eivindsen: R 

«Tyskerjente» forslaget ble også tatt opp ved sist LS, men gikk ikke gjennom.  

Bør derfor bli tatt opp av styret i etterkant. 

 

Stian Celius: I 

Setter sak 1. videregående opp mot inkommen sak (etter fristen) om jernbane.  

 

Jan Frode orienterer angående NT: I 

NT er positiv til felles uttalelse.  

 

Baard Salvesen: I 

Taler mot jernbane. 

 

Stian Celius: I 

Taler for jernbane.  

 

Erik Brenna: I 

Spørsmål angående jernbaneforslaget. 

Torgeir Anda: R 

Svarer 

 

Jon Gunnes: I 

Vi kan innarbeide jernbaneuttalelsen i ett Trøndelag uttalelsen.  

 

Vidar Wahlberg: I 

Forslag tre (oppheve rasismeparagrafen) settes opp mot forslag 1.  

 

Jan Frode: I 

«Tyskerjente» forslaget må nedtones da det er for fordømmende. 

Fredrik: R 

Jernbaneforslaget må opprettholdes over de andre sakene 

Stian Celius: R 

Ditto. 

Jan Frode: SR 

Ser vanskligheter med å gjøre «tyskerjenteforslaget» godt nok historisk sett.  

 

Gerd Mette: I 

Jernbane er et godt forslag for hele regionen. For Oppdal er det like lang reisetid til Værnes 

som til Gardemoen og det er dårlig regionpolitikk.  

Derfor må man ha en jernbaneuttalelse.  
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Avstemning: 

Forslag 1. (innstilt) mot «Tyskerjente» 

Forslag 1. videre.  

 

Forslag 1. mot dobbeltspor. 

Dobbeltspor videre 

 

Dobbeltspor mot ytringsfrihet. 

Dobbeltspor Vedtatt 

 

 

Vedtak:  
 

Uttalelse samlet Trøndelag 

 

Forslag 1 falt 

 

Forslag 2 For 

 

Forslag 3 For 

 

Helhetlig  

NT for 

ST For 

Uttalelse vedtatt 

 

Uttalelse dobbeltspor 

 

Helhetlig 

Uttalelse vedtatt 

 

 

Sak 11. Endringsforslag til stortingsprogrammet (fylkestingsprogrammet) 
Tove Eivindsen Orienterer:  

Strukturen i programmet er kopiert fra stortingsprogrammet.  

 

Kommentar: 

Det skal stå fylkesprogram ikke stortings 

 

Nr. 20 Bjørg Sneve: I 

Rovdyr, stående fellingstilatelse må opprettholdes utenfor kjerneområde.  

Jaktlag må også være sertifiserte for felling av rovdyr.  

Vidar Wahlber: R 

Synes det er dårlig forslag, programmet bør bli stående som det er. 

Kunne vært mer offensiv. 

Bjørg Sneve: SR 

Politikken er bra nok i dag, endringene i programmet er unødvendige.  

 

 

Torgeir Anda: I 
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Fremmer forslag angående kommunestruktur.  

 

 

47: I 

Ønsker å spisse de mer ullene punktene.  

 

Bente Kjøsnes: I  

Ønsker at vi har et mindre og mer konkret program 

 

27: I  

En større satsning på utmarksressurser 

Rovdyrer ikke så farlig, kan snakkes oss rundt den. 

Jernbane, ønsker mer bane 

 

Baard Salvesen: I 

 

1:Vekslingsmodellen innføres i VGS 

2: Støtte prøverordninga med dyrepoliti i STFK 

3: ikke ønsker en utvidelse av  

 

51: I  

Ønsker oppklaring 

Tove Eivindsen: SR 

 

59: I 

Ønsker at neste progkom settes ned ved årsmøtet. 

 

65:I 

Superbuss bør gjøres mer ullent 

 

61: I 

 

Alle forslag og vedtak i saken endringsforslag til program i eget vedlegg. 

 

Sør-Trøndelags årsmøteprogram er ferdig. 

 

Nominasjon til fylkestingslista. 

Jon Gunnes orienterer.  

 

Anders Kirkhusmo: I 

Jan Frode burde bli plassert høyere opp, godt arbeid bør belønnes. 

 

Baard Salvesen: I 

Savner studenter i lista, det er noen hull med tanke på vår velgermasse. 

 

Lavrans Skuterud: I 

Kandidat 5, Hanne Mehli  har ikke blitt orientert om hennes plassering. 

 

Torgeir Anda: I 
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Nominasjon  

Nominasjonskomiteen for Sør-Trøndelag Venstre har bestått av følgende personer:  

Jon Gunnes (leder) Barbro Brønner Eikset Trond Åm Even Hånes Langen (Unge Venstre)  

Komiteen har følgende innstilling til fylkestingsliste 2015-2019: 1. Elisabeth Paulsen, 

Trondheim  

 

Utkast fra Programkomiteen, 6. januar 2015.  

 

1. Elisabeth Paulsen, Trondheim VALGT 

2. Tove Eivindsen, Trondheim VALGT 

3. Hans Bøe, Oppdal VALGT 

4. Jens Erik Widén, Malvik VALGT 

5. Hanne Mehli, Orkdal VALGT 

6. Arvid Hammernes, Frøya VALGT 

7. Hans Henrik Horneman, Rissa VALGT 

8. Bård Idar Kvam, Trondheim VALGT 

9. Barbro Eikset, Bjugn VALGT 

10. Hanne Kvernmo Rye, Orkdal VALGT 

11. Audun Norbotten Liland, Hitra  

12. Bente Kjøsnes, Trondheim  

13. Vidar Oskarsson, Frøya  

14. Marthe Strickert, Trondheim  

15. Trond Åm, Trondheim  

16. Unni Garnes, Røros  

17. Geir Liang, Klæbu  

18. Marit Foss Sundseth, Meldal  

19. Vidar Wahlberg, Trondheim  

20. Frode Myhre, Trondheim  

21. Hanne Skjæggestad, Roan  

22. John Lidvar Paulsby, Tydal  

23. Jan Frode Hatlen, Melhus  

24. Reidar Gullesen, Rissa  

25. Hanne Moe Reitan, Trondheim  

26. Johan G. Foss, Frøya  
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27. Kerstin Leistad, Malvik  

28. Magne Mæhre, Trondheim  

29. Leif Erik Solstad, Skaun  

30. Sissel Arctander, Trondheim  

31. Even Hånes Langen, Trondheim  

32. Mikal Tyskø, Ørland  

33. Gerd Mette Drabløs, Oppdal  

34. Mikal Kulset, Selbu  

35. Karin Marie Sættem, Hemne  

36. Jon Gunnes, Trondheim  

37. Martha Hagerup Nilsson, Trondheim  

38. Helge Årbogen, Åfjord  

39. Snorre Vikdal, Trondheim  

40. Torbjørg Stølen, Trondheim  

41. Jon Kristian Haukdal, Midtre Gauldal  

42. Lucie Katrine Sunde-Eidem, Trondheim  

43. Jørn Nordmeland, Osen  

44. Håvard Rogogjerd, Rennebu  

45. Astrid Seim Ekeland, Trondheim  

46. Reidar Mylius, Holtålen  

47. Marie Widerøe, Trondheim  

48. Erling Moe, Trondheim  

49. Arne Grønset, Orkdal  

 

Endringsforslag: 

Bytte 34 og 48 

VEDTATT 

 

11-49 ble valgt i blokk. 

Kvinner: 20 Menn: 29  

 

 -  Alle lokallagslederne (unntatt Tydal og Osen)  

 -  Ordførerne i Tydal og Osen  

 -  De prioriterte fra Trondheim (unntatt noen menn og ikke-medlemmer)  

 -  Hanne Skjæggestad fra Roan  

 -  Hedersplasser til Arne Grønset og Erling Moe  

Nominasjonskomiteens forslag har vært til høring blant lokallagene..  
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Trøndelag må bli en ny region  

En kommunereform vil styrke Trøndelag. Vi ønsker Trøndelag som én region, både for å 

styrke vår innflytelse nasjonalt, men også for å kunne løse regionale utfordringer mer lokalt.  

I Norge finnes det både små og store kommuner. Disse har ulike utfordringer som vil løses på 

en bedre måte hvis kommuner slår seg sammen. Det er viktigere for Venstre at innbyggerne 

får bedre tjenester enn hvor rådhuset ligger.  

Selv etter endringer i kommunestrukturen, vil det være oppgaver som mange kommuner er  

for små til å utføre, og staten for langt unna til å utføre. Derfor har vi fremdeles behov for et 

folkevalgt nivå mellom kommune og stat.  

Dette er en følsom sak for mange. Identitet og tilhørighet står sterkt, men kommunereformen 

handler ikke om å frata innbyggerne identiteten og lokal tilhørighet. Det handler om å få 

større og mer robuste kommuner og regioner som vil gi innbyggerne et bedre tjenestetilbud, 

og grunnlag for desentralisering av statlig makt.  

For Nord og Sør-Trøndelag Venstre er det viktig at beslutninger tas nærmere der folk bor.  

Samtidig er det viktig i denne prosessen at vi får vite hvilke oppgaver staten mener at  

kommunene og regionene skal ha og eventuelt overta fra staten. Blant annet bør transport og  

infrastrukturtiltak, personrettede og næringsrettede virkemidler sees mer i sammenheng.  

I en kommunereform må man må ta hensyn til lokale variasjoner og utfordringer i en 

sammenslåingsprosess. Det er viktig å tenke på hensiktsmessige løsninger på sammenslåing. 

Blant annet bør geografiske hensyn tas. For Nord og SørTrøndelag Venstre er det viktig med 

en kommunestruktur som ivaretar mangfoldet i regionen.  

Kommune og regionreform må løses med utgangspunkt i et bedre tjenestetilbudet for 

innbyggerne, og gi et styrket lokaldemokrati.  

 

Endringsforslag fra Anda 

Forslag 1a: overskrift «… må bli en region» erstattes med «må bli ett fylke.»  

Forslag 1b: andre setning «som én region» erstattes  med «som et fylke.» 

Endringsforslag fra nr. 67: 

2a. andre setning «for å kunne løse regionale utfordringer mer lokalt» erstattes med for i 

større grad å løse regionale utfordringer lokalt.» 

2b. Erstatte linje 1-3 med «I en kommunereform må man ta hensyn til lokal variasjon og 

utfordringer i en sammenslåingsprosess, blant annet geografiske hensyn. For Nord- og Sør-

Trøndelag Venstre er det viktig med en kommunestruktur som ivaretar mangfoldet i 

regionen.» 
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Sak 4: Årsmelding for Sør-Trøndelag Venstre 2015 

Styrets sammensetning 

Trond Åm, leder 

Jan Frode Hatlen, politisk nestleder 

Tove Eivindsen, organisatorisk nestleder 

Gerd-Mette Drabløs, styremedlem 

Barbro Brønner Eikset, styremedlem 

Jens Erik Widén, styremedlem 

Elisabeth Paulsen, representant for fylkestingsgruppa 

Even Langen, Unge Venstres representant 

Audun Norbotten Liland, varamedlem 

 

Varamedlemmer har hatt mulighet til å møte på styremøtene. 

 

Styrets arbeid 

Styret har i løpet av 2015 hatt tre regulære styremøter. Sammensetningen har vært god og stort sett 

stabil.  

 

Styrets prioriterte oppgave i 2015 har vært valgkamp. Det ble nedsatt felles valgkamputvalg mellom 

Trondheim og Sør-Trøndelag, og Håvard Hugås ble ansatt som valgkampsekretær og koordinator for 

valgkampen. Fylkesstyret fikk derfor ikke en egen og aktiv rolle i valgkampen, utover å følge med på 

valgkamputvalgets arbeid.  

 

Styret koordinerte et arbeid om prioriterte saker inn mot Venstres alternative statsbudsjett. Etter 

initiativ fra styret og innspill fra lokallagene, valgte styret å prioritere midler til Teater Avant Garden. 

Fylkeslaget har hatt teaterhuset på prioriteringslista i lang tid, har vært av den oppfatning at det nå er 

avgjørende at alle politiske krefter i fylket samarbeider om å få på plass en forpliktende avtale mellom 

Trondheim kommune og Sør-Trøndelag fylkeskommune. På grunn av manglende lokal avtale, var det 

avgjørende at staten tok det første og avgjørende skrittet. Venstre fulgte opp med å bevilge 2,5 

millioner ekstra til teaterhuset, og fikk gjennomslag i forhandlingene med regjeringa. Dette 

gjennomslaget var avgjørende for at Trondheim kommune fulgte opp med midler i sitt budsjett, og at 

en flytting til Rosendal teater nå faktisk ser ut til å bli virkelighet! 

 

I tillegg har Sør-Trøndelag Venstre tatt til orde for utsettelse av elektrifisering av Trønderbanen, slik at 

den kommer samtidig som dobbeltspor i 2020. Dette er i tråd med uttalelse vedtatt på fylkesårsmøtet i 

2015.  

 

Landsmøtet 

Under Venstres landsmøte tok partileder Trine Skei Grande til orde for nytenkning rundt heldagsskole. 

Delegat fra Sør-Trøndelag Venstre og andrekandidat ved kommunevalget i Trondheim, Lucie Kathrine 

Sunde-Eidem, representerte Sør-Trøndelag fra talerstolen med et innlegg som støttet opp under dette. 
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Til Venstres landsmøte i 2016, hvor oppvekst er tema, ble Venstre tenke nytt rundt heldagsskolen, 

mente Sunde-Eidem. 

 

Også andrekandidat i Bjugn og styremedlem i Sør-Trøndelag Venstre, Barbro Brønner Eikset, 

representerte fylkeslaget under generell politisk debatt. Hennes anliggende var Hovedflybasen på 

Ørlandet, som Venstre gikk i bresjen for på Stortinget forut for vedtaket i 2012. I etterkant har ulemper 

knyttet til støy og nødvendig flytting av skole og beboere avdekket ekstrakostnader som har blitt til en 

pinlig kasteball mellom ulike statlige etater og Ørland kommune. Derfor mente Eikset at Venstre nå 

må bidra til at staten tar ansvar for å hjelpe barna og innbyggerne, og sørger for at forurenseren skal 

betale – i det minste i et spleiselag med kommunen, krevde Eikset. Hun fikk støtte i dette av Venstres 

nestleder Ola Elvestuen.  

 

Direktevalgt landsstyremedlem Jon Gunnes, ordførerkandidat i Trondheim, tok også ordet under 

generell politisk debatt. Han viste til flere eksempler i miljøpolitikken hvor han mener at Venstre må 

tørre å gå foran, også der hvor det kan være upopulært blant folk.  Elbilens fordeler var et av 

eksemplene Gunnes tok opp. De fleste fordelene som elbilene har i dag bør videreføres i hvert fall til 

2019. Noe annet vil være bakstreversk og som ”å gå inn i framtida med ryggen først”, sa Gunnes. Hvis 

det skal utvikles teknologi som reduserer klimagassutslippene, må det finnes et ”laboratorium” hvor 

bilbransjen får utviklet nye ideer og ny teknologi. Norge må stille seg til disposisjon. Av de 140.000 

elbilene som ble solgt på verdensbasis i fjor, går over 20.000 på norske veier, sa han.  

 

Fylkesleder Trond Åm fikk gjennomslag for et forslag om at kommunene må ta en mer aktiv rolle i 

boligbygginga, for eksempel ved å etablere kommunale tomteselskap. Åm sier kommunale 

tomteselskap kan bli kommune-Norges bidrag til å få snudd utviklingen i boligmarkedet. – Et 

kommunalt tomteselskap i Trondheim skal finansieres gjennom å ta opp et lån i det kommunale 

kraftfondet som en startkapital. Det lånet kan selskapet betale tilbake når de tjener penger gjennom å 

kjøpe opp tomteområder, utarbeide helhetlige løsninger sammen med utbyggere, sørge for at 

prosjektene gjennomføres og til slutt selges til utbyggere som gjennomfører prosjektene, uttalte han til 

Adresseavisen.  

 

Landskonferansen 

Venstres landskonferansen ble avholdt 17. og 18. oktober med tema Heldagsskole eller helhetlig 

skolehverdag? Fra Sør-Trøndelag deltok Gerd-Mette Vatne Drabløs, Trygve Sørås, Tove Eivindsen, 

Johannes Bangum, Konstanse Kjersti Løfors, Elisabeth Paulsen, Erling Moe, Marthe Strickert, Lucie 

Kathrine Sunde-Eidem, Håvard Hugås og Jon Gunnes. 

 

 

Skolering og organisasjonsarbeid 

Venstres leder Trine Skei Grande besøkte Sør-Trøndelag og Nord-Trøndelag Venstre lørdag 21. mars. 

Hun innledet om situasjonen på Stortinget og samarbeidet med regjeringspartiene og KrF, og hvordan 

alle deler av partiet nå bygger organisasjonen inn mot årets valgkamp. De to fylkeslagene arrangerte 

21.-22. mars felles Lokalpolitisk Nettverk på Hell i Stjørdal. Over 50 listekandidater og tillitsvalgte fra 

de to trøndelagsfylkene diskuterte politikk og lærte praktiske verktøy for den kommende valgkampen. 
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24. april ble det avholdt kick-off for valgkamputvalgets arbeid. Representanter fra fylket og fra 

Trondheim deltok, og Ann Marit Longva fra Studentsamskipnaden var ekstern innleder.  

 

6. juni ble det avholdt lokalpolitisk nettverk for Sør-Trøndelag med stortingsrepresentant Ketil 

Kjenseth som innleder. Rådgiverne Karl Arthur Giverholt og Ole Bruseth stod for det faglige 

opplegget. Samlinga fant sted på Handelshøyskolen i Trondheim. Fylkestingsgruppeleder Elisabeth 

Paulsen inviterte etterfølgende til fest hjemme hos seg.  

 

Runolv Stegane var invitert gjest og kursholder under nettverkssamling i Klæbu 14. november.  

 

Valgkampen 

 

I forbindelse med kommune- og fylkestingsvalgkampen ble Trondheim og Sør-Trøndelag Venstre 

enige om å nedsette felles valgkamputvalg. En felles valgkampkoordinator/fylkessekretær ble ansatt 

full tid fra 1. mars til 14. september. Etter utlysning og intervju ble Håvard Hugås ansatt i stillingen. 

Han gjorde en utmerket jobb for fylkeslaget og bidrog i stor grad til at valgkampen ble så godt 

gjennomført som den ble. Før sommeren var Hugås’ oppgaver primært knyttet til fylkeslagets 

oppgaver.  

 

Listestillingsarbeidet var den viktigste jobben. I alt stilte Sør-Trøndelag med 22 lister, hvorav 6 

felleslister. Bare i Tydal ble det ikke stilt liste av de kommunene hvor Venstre har lokallag. Særlig 

gledelig var det at det kom liste i Åfjord og Hemne. Det er også positivt at Venstre stilte med KrF om 

fellesliste i Skaun. Det er ingen fylkeslag i Venstre som har så mange felleslister som Sør-Trøndelag. 

Men det er lange tradisjoner for det i fylket, og tungt å endre på.  

 

Valgresultatet var overveiende godt. Særlig i Oppdal og Klæbu gjorde Venstre gode valg. Her var det 

til og med forhandlinger om ordførerpost. Trondheim oppnådde for første gang i moderne tid å ligge 

på landsgjennomsnittet, og beholdt sine fire bystyrerepresentanter. Det er et godt resultat i et valg hvor 

Venstre på mange måter kjempet i motbakke. Også på fylket beholdt Venstre sine to mandater.  

 

Hugås har skrevet en utfyllende valgkamprapport med anbefalinger som har blitt forelagt styret i Sør-

Trøndelag Venstre, og som legges ved årsmeldinga. Det er styret i Sør-Trøndelag Venstres oppfatning 

at valgkampen ble svært godt gjennomført.  

 

Mediearbeid 

Sør-Trøndelag Venstre har vært godt synlige i lokale, regionale og nasjonale medier i 2015. De største 

medieoppslagene var knyttet til saken om de lengeværende asylbarna.  

 

I mars tok Trond Åm og Sør-Trøndelag Venstre initiativ til å få samlet samtlige fylkesledere i Venstre 

bak et krav om at de lengeværende asylbarna skulle få behandlet sine saker på nytt. Initiativet førte til 

avisoppslag over hele landet, både i nasjonale og regionale medier. Da det ikke ble stilt 

mistillitsforslag mot justisminister Anundsen, og det fremdeles ikke så ut til å komme noen snarlig 
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løsning i saken, formulerte Sør-Trøndelag Venstre og Trond Åm et forslag til politisk uttalelse til 

Venstres landsmøte, «Hensynet til barna kommer først», som fastslo at Anundsen hadde brutt avtalen 

med Venstre og KrF og tok til orde for at utsendte barn må hentes hjem igjen. Forslaget ble sendt inn 

på vegne av flere fylkeslag, og førte også til store oppslag nasjonalt og regionalt. Flere medier tolket 

forslag som et regjeringsultimatum dersom ikke saken fikk en løsning innen Venstres landsmøte. 

Forslaget ble trukket da det lyktes Venstre å komme til enighet med regjeringa om en avtale for de 

lengeværende asylbarna kort tid før landsmøtet.  

 

I januar gikk Trond Åm ut i Adresseavisen og kritiserte en muslimsk leder for ikke å ta tilstrekkelig 

avstand fra terrorhandlingen mot Charlie Hebdo i Paris. Under Venstres landsmøte fikk Sør-Trøndelag 

Venstre flere fine oppslag. Barbro Brønner Eikset og Ola Elvestuen gikk ut i Adresseavisen og stilte 

krav om forpliktende oppfølging på Ørlandet. Trond Åm fikk oppslag både i Aftenposten og 

Adresseavisen etter at forslaget om kommunale tomteselskap ble vedtatt av Venstres landsmøte. I mai 

slo Adresseavisen opp at Sør-Trøndelag Venstre og Trond Åm ikke kan akseptere vekst i 

oppdrettsnæringa på bekostning av villaksen. Adresseavisen hadde flere store oppslag i forbindelse 

med Trond Åm og Venstres forslag om miljøgate i Innherredsveien i Trondheim. Tove Eivindsen 

lovte bedre gang- og sykkelveier utenfor Trondheim i Fosna-folket i juni. Torgeir Anda fulgte opp 

Sør-Trøndelag Venstres vedtak om elektrifisering av Trønderbanen i Stjørdalsnytt i september. I 

oktober gikk Sør-Trøndelag Venstre og Trond Åm ut med sin prioritering av Teaterhuset Avant 

Garden i budsjettforhandlingene. Gjennom hele året ble fylkesleder flere ganger frittet ut om 

søndagsåpne butikker.  

 

Et spørsmål mediene har viet stor oppmerksomhet rundt, er samarbeidskonstellasjoner med andre 

partier. Allerede i januar slo Klassekampen stort opp at Venstre i Trondheim var i ferd med å skifte 

side i politikken, og at dette på sikt kunne skape presedens også nasjonalt. Da sidebyttet var et faktum 

etter valget i september, slo Klassekampen saken opp over to sider, og ville vite om dette kunne føre 

til endring også nasjonalt. Fylkesleder uttalte da at han mener Venstre har mer til felles ideologisk med 

Arbeiderpartiet enn med Høyre, men at det «[d]et er Arbeiderpartiet som sitter med nøkkelen til 

samarbeid mellom Venstre og Ap nasjonalt». Samtidig hadde Adresseavisen oppslag om at Elisabeth 

Paulsen og Venstre i fylkestinget takket nei til Tore Sandviks «ustrakte hånd» og forble i opposisjon. 

Bergens Tidende skrev i kjølvannet av oppslaget i Klassekampen en lang kommentar om de «nye» 

tonene fra Sør-Trøndelag Venstre. «Fylkesleiar Trond Åm i Sør-Trøndelag Venstre seier til 

Klassekampen at han no ikkje trur Venstre er låst til høgresida i regjeringsspørsmål heller. Det er 

sjølvsagt musikk for Ap-leiinga som trass i at mange, ikkje minst i LO, er svært skeptisk til Venstre, 

vil byggje ein sentrum-venstre allianse til neste stortingsval. KrF er allereie godt inne i den eine 

armkroken, men at Venstre nærmar seg den andre er det nok mange i Venstre, ikkje minst i Oslo-laget 

og den unge Civita-generasjonen, som får gysingar av. Det gamle omgrepet «Vingle-Venstre» er på 

veg ut av skåpet. Kommentator Hans K. Mjelva mente å se et brudd med Venstre utvikling etter Odd 

Einar Dørums tid som partileder: «For Venstre er grunnleggjande endra sidan Odd Einar Dørum tok 

farvel som partileiar på landsmøtet i 1996, ved å minne møtelyden på at partiet har mykje til felles 

med Arbeiderpartiet i viljen til å forsvare eit velferdssamfunn for alle. «Den broen til Ap må aldri rives 

av Venstre», sa Dørum.» Venstres ordførerkandidat i Fjell, kommentator og tidligere politisk redaktør 

Olav Fjell, fulgte opp med en kommentar i Bergensavisen daget etterpå, hvor han skrev at «Dersom 
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Trine Skei Grande lyttar til Trond Åm, Venstres fylkesleiar i Sør-Trøndelag, som meiner at Venstre 

har meir ideologisk til felles med Ap enn med Høgre, blir det interessante tider fram mot stortingsvalet 

i 2017».  

 

Sør-Trøndelag Venstre har egen hjemmeside, facebook-side og twitter-konto. Utover det har 

fylkesleder egen blogg.  

 

Annet utadrettet arbeid 

Fylkesleder har vært leder for Venstres (uavhengige) tankesmie, Sosialliberalt verksted, som ble 

grunnlagt i januar 2014. Verkstedet har avholdt regelmessige temamøter i Oslo. Blant møtene kan 

nevnes temamøte om grønn vekst i juni, med Ola Elvestuen og Rasmus Hansson. I desember snakket 

Bernt Hagtvet om fascismens vilkår i dagens Europa. 13. januar arrangerte verkstedet det så langt 

eneste temamøtet i Trondheim med tittelen «Hva slags skattereform trenger vi?», med Jørn Rattsø, 

Ivar Koteng og Endre Jo Reite i panelet.  

 

Trond Åm var medforfatter av antologien «De castbergske barnelover 1915-2015» som utkom på 

Cappelen Damm Akademisk høsten 2015. Åms bidrag var artikkelen «Et eneste ord, retfærdighet». 

Castberg og den norske sosialradikalismen (s. 251-275). I anledning utgivelsen trykket Klassekampen 

Åms essay «Sosialradikalisme på norsk» 3.9. Sosialliberalt verksted arrangerte temamøte om 

sosialradikalisme med Aksel Braanen Sterri og Trond Åm som innledere 4.9. Åm hadde også en 

kronikk i Adresseavisen om Johan Castberg i anledning hundreårsjubileet for barnelovene 11. april.  

 

Andre aktiviteter 

 

Sør-Trøndelag Venstres miljøpris for 2015 ble tildelt NTNU for deres sterke satsing på bærekraft. 

Professor Annik Magerholm Fet mottok prisen av fylkesleder Trond Åm, på Den internasjonale 

miljødagen 5. juni. 

Landsstyret 

Sør-Trøndelag Venstre har vært representert landsstyremøtene av Trond Åm og Tove Eivindsen 

(oktober). Jon Gunnes har i tillegg møtt som direktevalgt medlem av landsstyret, og som vara til 

Venstres sentralstyre.  

 

Medlemsutvikling 

Medlemstallet pr. 31.12.2015 er på 522 betalende medlemmer. Det er en økning på fem i forhold til 

foregående år. Det totale antallet registrerte medlemmer er på 619.  

 

Medlemsutviklinga var jevnt stigende fram til 2013, da medlemstallet gikk dramatisk ned over hele 

landet. Sør-Trøndelag Venstre gikk ned fra 614 til 532 betalende medlemmer i løpet av ett år, og var 

slett ikke blant de verst stilte fylkeslagene. Selv om medlemssituasjonen ser ut til å ha stabilisert seg, 

virker det fremdeles som om organisasjonen arbeider i motbakke. Særlig i Trondheim, hvor 

medlemsnedgangen har fortsatt også i 2015. For de fleste øvrige lokallag er medlemsutviklinga stabil, 

eller svakt positiv. Oppdal Venstre skiller seg positivt ut med en medlemsvekst fra 28 til 34, og øker 

mest i fylket for andre år på rad! 
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Økonomi 

 

Fylkeslagets økonomi er tilfredsstillende. Saldo pr. 31.12.2015 er 47 009,24 kr. Saldo pr. 1.1.2015 var 

191 031,22 kr. Ingrid Vinje har mottatt et beskjedent beløp for å føre regnskap og budsjett for 

fylkeslaget. Hun har som alltid gjort en fabelaktig god jobb, og er en avgjørende faktor for at styret har 

trygghet i sitt daglige arbeid.  

 

Trond Åm 

Leder i Sør-Trøndelag Venstre 

 

Sak 5: Årsberetning Venstres Fylkestingsgruppe 2015 

1) For perioden 2011-2015 

Fylkestingsgruppa besto frem til valget 2015 av følgende personer: 

Elisabeth Paulsen – fylkestingsrepresentant og gruppeleder 

Anne Jorid Gullbrekken – fylkestingsrepresentant 

Vararepresentanter: 

Hans Bøe 

Terje Norddal 

Randi Rognes 

Frode Støre Bergrem 

( vi har ikke bedt om å få supplert varalisten etter at Christian Bonvik trakk seg, da det bare var et 

knapt år igjen av perioden) 

 

Hovedsaker  

For Venstre i denne siste del av fylkestingsperioden har vært arbeidet med å få AtB til å fungere etter 

hensikten, samt samarbeidet Fylkesting/AtB/Miljøpakken 

Videregående skole – fritt skolevalg etter Akershusmodellen 

Fremtidig regionalt nivå – en sak der Venstre nå står i spissen 

Februar tinget 

Elisabeth Paulsen og Anne Jorid Gullbrekken møtte 

Forvaltningsrapport om AtB – nevner denne spesielt fordi saken er viktig, og fordi vi nå i fremtiden 

har ikke bare et dyktig styremedlem i kontrollkomiteen – Hans Bøe.  
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Vi har nå fra 2015 fått leder der, Tove Eivindsen 

 

I tillegg var det i februar tinget vi vedtok fremdriftsplan for fylkesvei 704, vi behandlet Miljøpakken 

og et fremtidig regionalt nivå. Det må bemerkes at det i Sør-Trøndelag bare er FrP som mener vi ikke 

skal ha et slikt nivå, en trenivåmodell ble i Sør-Trøndelag vedtatt mot FrPs tre stemmer. 

Apriltinget 

Tinget for årsmeldinger av alle slag 

Elisabeth Paulsen møtte samt Anne Jorid dag 1, Hans Bøe dag 2 

Undertegnede hadde i apriltinget et spørsmål til Fylkesordføreren om bosetting av flyktninger. Jeg 

mente – og mener fortsatt – fylkeskommunen kan gjøre en innsats her, både når det gjelder bistand til 

kommunene om integrering, opplæring, samt bistå i å finne gode bo-løsninger, eksempelvis. 

Fylkesordføreren var enig i at dette er viktig arbeid, men avviste fylkeskommunens engasjement, og 

viste til de ulike kommuner pluss fylkesmannen. 

Ikke mye støtte å få der, altså 

Junitinget 

Elisabeth Paulsen og Hans Bøe 

Utfordringsdokumentet  

Som vi forsøker å jobbe frem sammen med H + FrP 

Fritt skolevalg – tror det blir stadig viktigere, særlig nå når skolene vil komme til å måtte spesialisere 

seg mer, - støtte til kollektivtrafikken 

Opptatt av kultur, kulturminner, støtte til frivillighet 

Oppfølging av plan for klima og energi 

Vi fikk vedtatt hvert vårt forslag, Hans om videreutdanning av yrkeslærere. Elisabeth om bredere 

deltakelse i klima energiarbeidet. 

X x x x x x x x x x x x x x x x x x x x x x x x x x x x x x x x x x x x x x x x x x x x x x x x x x x x x x x 

x x  

Fylkestinget i perioden 2015-2019 

I og med at Fylkestinget fra perioden 2015-2019 ble utvidet med seks ekstra representanter, hadde vi i 

valgkampen godt håp om at vi skulle få utvidet fylkestingsgruppa til tre, særlig siden vi var ganske 

nære for fire år siden. Dessverre viste det seg at Venstre ikke gjorde så godt valg som vi hadde håpet 

på, men vi fikk beholde to representanter og må si oss tilfreds med det. 

 

Fylkestingsgruppa består av 
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Elisabeth Paulsen – fylkestingsrepresentant og gruppeleder 

Tove Eivindsen - Fylkestingsrepresentant 

Vara:  

Hans Bøe 

Hanne Mehli 

Jens Erik Widen 

Arvid Hammernes 

Hans Henrik Hornemann 

Det ble en viss usikkerhet med hensyn til sidevalg dette året, siden Trondheim skiftet side over til 

sentrum-venstre. Vi fikk også tilbud, men 

 A)  syns vi fikk for beskjeden uttelling 

B) som vel var viktigst, mener vi har hatt et godt samarbeid med borgerlig side så langt; er opptatt av 

at vi må komme frem til merfleksible løsninger når det gjelder gjennomføring av videregående skole, 

muligheter innenfor næringsliv og  

Vi mener også at til tross for at flertallskonstellasjonen ble enda større denne gangen, med MDG og 

Pensjonistpartiet som nye «medlemmer» - at vi har fått god uttelling i samarbeid med H/FrP: 

Representasjoner  

Elisabeth 

Nestleder i komite for opplæring og tannhelse 

2. vara til fylkesutvalget 

Vara administrasjonsutvalget 

+ deltakelse i diverse styrer og råd 

Tove  

Leder Kontrollkomiteen 

(dette medfører at hun ikke kan inneha ander verv) 

Andre styrer/råd/utvalg der Venstre er representert: 

Styret i Stiftelsen Halten: Arvid Hammernes, vara 

Stiftelsen Falstadsenteret: Terje Norddal – fast medlem 

Rådet i Vitensenteret: Hanne Mehli, vara 

Rådet i Stiftelsen Aunøya: Anne Jorid Gullbrekken, fast 
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Rådgivende utvalg for samiske spørsmål: Aage Aas, fast 

Skoleutvalg 

Byåsen videregående skole: Elisabeth Paulsen, vara 

Heimdal videregående skole: Elisabeth Paulsen, vara 

Orkdal og Meldal felles skoleutvalg: Elisabeth Paulsen, fast 

Røros videregående skole: Hans Bøe, vara 

Skjetlein videregående skole: Hanne Mehli, vara 

Christian Thams fagskole – Hanne Mehli, vara 

Peder Morseth   Jens Erik Widen, vara 

Trøndelagsrådet: Elisabeth Paulsen, vara 

Værnes regionen: Elisabeth Paulsen, fast 

Fjellregionen: Hans Bøe, vara 

 

2) For perioden 2015-2019 

Hovedsaker  

Oktobertinget – konstituering 

November – stort sett valg 

Desembertinget – strategiplan 

Vi ble også i år enige med Høyre og FrP om et felles budsjettforslag. 

Hovedsakene i vårt forslag som skiller oss fra Sentrum-Venstre er  

Fritt skolevalg (Akershusmodellen) 

Bare prisjustering av kollektivtrafikken i Trondheim 

Det var stor enighet om skolebruksplan 4, det skyldes nok også at ikke mye ble endelig vedtatt, de 

fleste konkrete sakene ble sendt til videre utredning; deriblant også forslaget om å øke innslagspunktet 

for små grupper fra fem til sju. Undertegnede hadde levert et forslag på fem, men trakk det da forslag 

om videre utredning kom. 

Vi ser for oss flere spennende saker i året som kommer; det gjelder sammenslåingen av 

Trøndelagsfylkene der Venstre har vært tydelig på sitt ja til dette. 

Videre arbeid med kollektivtrafikken – både i by og distrikt – her trengs et løft, som vi ikke så fra 

posisjonen i budsjettbehandlingen 

Arbeidet med å få flere gjennom videregående skole med akseptabelt resultat.  
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Videre arbeid med skolebruksplan 4. Det er ingen i fylkestinget som tar til orde for nedlegging av 

skoler, men større grad av samarbeid vil nok bli en nødvendighet, dersom prognosene slår til og det 

blir flere elever i Trondheim og færre i distriktet. 

190116 

Elisabeth Paulsen 

Gruppeleder 

 

Sak 6: Regnskap 2015 og budsjett 2016 

 

Regnskap 2015 

Saldo 01.01.2015:  kr  191 031,22 

Saldo 31.12.2015: kr    47 009,24 

 

Inntekt:  kr  429 089,81 

Kostnad:  kr  593 194,79 

Over/-underskudd: kr -164 104,98 (budsjettert -150 000,00) 

Differanse:  kr    14 104,98 

 

Resultat 31.12.2015     

Inntekter  Budsjett 2013 Avvik 

Stemmestøtte 

Stat/kommune 395 169,31 390 000,00 5 169,31 

Kontingent 30 685,50 30 000,00 685,50 

Diverse/renteinntekter 3 235,00 0,00 3 235,00 

SUM 429 098,81 420 000,00 9 089,81 

        

Utgifter    
1)Drift og 

medlemsaktivitet 86 058,86 70 000,00 16 058,86 
2)Personell 247 895,92 50 000,00 197 895,92 
3)Landsstyremøter 26 769,00 20 000,00 6 769,00 
3)Fylkesårsmøte 41 940,75 40 000,00 1 940,75 
3)Landsmøte 2013 101 996,00 90 000,00 11 996,00 
2)Valgkamp 86 902,26 300 000,00 -213 097,74 

Diverse/rentekostnader 1 632,00 0,00 1 632,00 

SUM 598 194,79 570 000,00 23 194,79 

        

  -164 104,98 -150 000,00 -14 104,98 

        

BALANSE pr 

31.12.2015    

Beholdning pr 01.01.2015   191 224,22 

Resultat pr 31.12.2015   -164 104,79 

Beholdning pr 31.12.15   27 119,24 

Saldo bank pr 01.01.16   47 009,24 
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Fordringer pr 31.12.15   0,00 

Gjeld pr 31.12.15   -19 890,00 

Utgående balanse pr 01.01.16  27 119,24 

 

Gjeld består av ikke-utbetalte feriepenger til valgkampsekretær. 

 

Kommentarer til enkelte poster: 

Inntekter:  

– Totalt kr. 9 089,81 mer i inntekt enn budsjettert. 

 

Kostnader:  
– Totalt forbrukt kr. 33 995,00 mer enn budsjettert (dette er inkludert gjeld/feriepenger). 

 
1)Alle kostnader i forbindelse med lokalpolitisk nettverk er ført på drift/medlemsaktivitet. Kostnadene 

kunne også bli ført på valgkamp.  

 
2)Personell og valgkamp må sees i sammenheng. For kontoene til sammen er det et underforbruk på kr. 

15 201,82 

 
3)For ekstern møtevirksomhet er det totalt overforbruk på kr. 20 040,00. Det tas høyde for i budsjett for 

2016. 

 

 

Forslag til vedtak: 

«Regnskapet ble kommentert og vil bli overlevert til revisorer for godkjenning. Revidert regnskapet 

godkjennes endelig i møte mellom fylkesstyret og lokallagslederne på et senere tidspunkt.» 

 

 

Budsjett 2016 

 

 Budsjett Resultat Budsjett Resultat Budsjett Resultat Budsjett 
1)Inntekter 2016 2015 2015 2014 2014 2013 2013 

Stemmestøtte 

Stat/kommune 400 000 395 169 390 000 389 553 380 000 387 331 375 000 

Kontingent 30 000 30 686 30 000 26 400 30 000 27 650 30 000 

Diverse/renteinntekter 0 3 235 0 23 764 0 4 892 0 

SUM 430 000 429 090 420 000 439 717 410 000 419 873 405 000 

              

Utgifter               
2)Drift og 

medlemsaktivitet 80 000 86 059 70 000 79 362 70 000 68 161 60 000 
3)Personell 50 000 247 896 50 000 64 430 65 000 210 406 60 000 

Landsstyremøter 25 000 26 769 20 000 25 935 20 000 16 213 25 000 

Fylkesårsmøte 40 000 41 941 40 000 42 430 30 000 31 235 30 000 

Landsmøte 2013 100 000 101 996 90 000 96 215 80 000 86 396 60 000 

Valgkamp 0 86 902 300 000 8 238 0 238 388 380 000 

Diverse/rentekostnader 0 1 632 0 729 0 764 0 

SUM 295 000 593 195 570 000 317 338 265 000 651 563 615 000 

               

  135 000 -164 105 -150 000 122 379 145 000 

-231 

690 

-210 

000 
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Budsjettert resultat pr 31.12.16       

Beholdning pr 01.01.15 47 009,24      

Budsjetterte inntekter  

430 

000,00 

  

   

Budsjetterte kostnader 

295 

000,00 

  

   

Budsjettert saldo bank pr 31.12.16 

182 

009,24 

  

  , 

 
1)Budsjetterte inntekter basert på inntekter 2015. 
2)Inkluderer deltakelse på landskonferanse og nettverk samt andre bidrag til deltakelse. Utgifter i 

forbindelse med avvikling av møter er også inkludert i posten. 

3)Inkluderer lønn til regnskapsfører, skyldig feriepenger og annen diverse avlønning. 
 

 

 

Forslag til vedtak: 

«Budsjett for 2016 ble godkjent med de kommentarer som kom fram i møtet.» 
 

 

Sak 7: Valg 

Valgkomiteens innstilling til nytt styre og delegasjon til landsmøtet følger. 

Fylkesstyret innstiller på valgkomité til styre 2017-2018 og nominasjonskomité til stortingsvalget 

2017.  

 

Fylkesstyret foreslår følgende valgkomité for Sør-Trøndelag Venstre 2016-2017: 

Tove Eivindsen, Trondheim (leder) 

Hanne Kvernmo, Orkdal 

Jon Gunnes, Trondheim 

Unge Venstre velger én representant 

 

Fylkesstyret foreslår følgende nominasjonskomité for Sør-Trøndelag Venstre 2017: 

Gerd-Mette Vatne Drabløs, Oppdal (leder) 

Stian Celius, Trondheim 

Elisabeth Paulsen, Trondheim 

Rune Johnsen, Røros 

Ett medlem fra Unge Venstre 
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Sak 8: Virksomhetsplan for Sør-Trøndelag Venstre 2016 

I.Innledning 

Den store oppgaven i 2016 blir å berede grunnen for et godt stortingsvalg i 2017. Fylkespartiet bør 

være aktive i å påvirke Venstre sentralt både på politikk og på valg av strategi inn mot stortingsvalget, 

slik at det øker mulighetene for et godt valgresultat og et stortingsmandat for Sør-Trøndelag. Bare 

marginer hindret oss i å oppnå mandatet i 2013, men partiet er avhengig av entusiasme og troverdighet 

rundt sitt politiske prosjekt for å lykkes. 

Det gode listestillingsarbeidet bidrog til økt aktivitet i flere lokallag i 2016. Skaun og Åfjord har vært 

prioriterte kommuner for fylkeslaget siden 2012. Det er gledelig at det ble stilt liste i begge, selv om 

det var fellesliste i Skaun og vi ikke fikk fast representasjon i kommunestyret. Åfjord har fått et nytt, 

levedyktig styre og en ivrig og entusiastisk kommunestyregruppe. Samtidig lyktes det ikke å stille liste 

i Tydal, og i Holtålen har Venstres representant trukket seg ut av partiet i protest mot 

regjeringssamarbeidet med FrP.  

II. Visjon og verdigrunnlag 

Venstres visjon er et sosialt og liberalt kunnskapssamfunn hvor alle skal ha reelt like muligheter til 

fritt å utfolde sine talenter og stake ut veien til det gode liv. Vi skal ta vare på hverandre og på miljøet, 

slik at vi sikrer framtidige generasjoner de samme mulighetene som oss sjøl. Venstre vil at frihet til 

utfoldelse skal være det førende prinsipp for politisk handling, men sosiale og økonomiske ulikheter 

kan bare godtas hvis de er til størst fordel for de dårligst stilte og hvis de er knyttet til stillinger og 

posisjoner alle kan konkurrere om på like vilkår.  

III. Målsettinger 

III.1. Mål for året 

Sør-Trøndelag Venstres fremste og viktigste mål er å berede grunnen for et godt valg ved 

stortingsvalget i 2017. Fylkeslaget bør engasjere seg i å påvirke partiet både politisk og strategisk inn 

mot valget, slik at det kan øke mulighetene for et mandat fra Sør-Trøndelag i 2017.  

III.2. Mål for organisasjonen 

Medlemmer:  

Innen utgangen av 2015 hadde Sør-Trøndelag Venstre 522 betalende medlemmer. Det tilsvarer en 

svak økning i forhold til foregående år. For 2016 er det et må å øke medlemstallet.  

Lokallag: 

Kortsiktig mål: Øke aktiviteten i strategisk viktige, ikke-fungerende lokallag. 

Langsiktig mål: Fungerende lokallag i alle kommuner i Sør-Trøndelag 

Sør-Trøndelag Venstre har i dag lokallag i følgende kommuner: Bjugn, Frøya, Hemne, Holtålen, 

Klæbu, Malvik, Meldal, Midtre Gauldal, Oppdal, Orkdal, Rennebu, Rissa, Roan, Røros, Selbu, Skaun, 

Trondheim, Tydal, Ørland, Åfjord og Osen. Flere av disse lokallaga har hatt høy medlemsaktivitet i 
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løpet av 2015, mens andre har så lav aktivitet at de knapt kan kalles fungerende. Det er viktig at vi 

allerede nå setter i gang arbeidet med å få velfungerende lag inn mot kommunevalget i 2019.  

Oppdal Venstre skiller seg positivt ved å være det lokallaget som øker mest i medlemstall, og som 

også gjorde et svært godt valg ved kommunevalget i 2015. Av de lokallagene det har blitt jobbet med 

for å skape økt aktivitet, har særlig Åfjord Venstre skilt seg positivt ut. Et nytt styre og en ivrig og 

entusiastisk kommunestyregruppe er et godt utgangspunkt for fortsatt vekst i gründerbygda! Ørland 

Venstre er reorganisert med nytt styre og ny liste etter at kommunestyregruppa og lokallaget ble 

splittet etter intern strid i 2014. I Hemne ble det stilt liste, men det lyktes dessverre ikke å bli 

representert i kommunestyret. Det er allikevel et håp at det er grunnlag for fortsatt aktivitet i 

lokallaget. Skaun har et aktivt lokallag og stilte felles liste med KrF ved kommunestyrevalget. 

Dessverre kom Venstres representant ikke inn. Det er allikevel håp om at lokallaget har grunnlag for å 

opprettholde aktiviteten framover. Tydal har vært en Venstre-bastion i mange år, og hadde ordføreren i 

forrige periode. Allikevel ble det ikke stilt liste i 2015, og det er grunn til å se nærmere på hvordan 

partiet kan føres videre. I Holtålen er partiet i realiteten ute, etter at partiets mangeårige representant 

trakk seg ut i protest mot Venstres samarbeid med FrP i regjering. Representanten er like fullt formelt 

med i et felleslistesamarbeid, som han selv var blant initiativtakerne til å få på plass for om lag tjue år 

siden. I praksis betyr dette imidlertid at det ikke lenger fins noe aktivt Venstre-lag i Holtålen. 

Trondheim har opplevd medlemsnedgang flere år på rad nå – også i år, hvor fylkeslaget samlet gikk 

svakt fram. Hva som er årsaken til at akkurat Trondheim går så mye ned, kan være vanskelig å svare 

på. Men det er allikevel ingenting som truer Trondheims posisjon som det dominerende lokalpartiet i 

Sør-Trøndelag. Ellers er både Melhus, Bjugn, Malvik og Oppdal representert i fylkesstyret, og er 

aktive lag. Orkdal er fremdeles blant de største og viktigste lokallagene i Sør-Trøndelag, Frøya og 

Hitra har inntil nylig vært representert i fylkesstyret og har høy aktivitet. Klæbu har skilt seg ut 

positivt de siste åra som et aktivt lag med høy velgervekst og ordførerambisjoner. Rennebu stilte på 

fellesliste, men har allikevel en sikker organisasjon og god aktivitet. Roan har levd litt avsondret en 

stund, men fikk fornyet kraft etter at lagene på Fosen inngikk et samarbeid. Osen hadde ordføreren i 

forrige periode, men er nå reorganisert med nytt styre og kandidater lenger nede på felleslista. I Meldal 

ble det gjort et arbeid i forkant av listestillinga for å finne nye kandidater til lista og ny giv. Midtre 

Gauldal har i flere år holdt et godt og høyt aktivitetsnivå, med forholdsvis få medlemmer. Rissa holder 

også et jevnt over høyt aktivitetsnivå.  

Fylkesstyret vil gjerne takke Odd Einar Dørum, Einar Frønes og Håvard Hugås for den jobben de har 

gjort for fylkeslaget i 2015. Og ikke minst, takk til Marthe Strickert for utmerket innsats som leder av 

valgkamputvalget! 

Prioriterte lag i 2016: Skaun og Selbu, men også i andre kommuner er det viktig å følge opp slik at det 

blir stilt liste i 2019. 

IV. Tiltak 

IV.1. Medlemmer  

Dersom en person kommer til Venstre og uttrykker lyst til å bidra aktivt, er det lokallagas oppgave å 

legge til rette slik at de får mulighet til det. Men det er lettere sagt enn gjort. I noen lag er aktiviteten 

fra før av så lav at det i realiteten er vanskelig å gi et tilbud til nye medlemmer. Mens i de største 

lokallaga kan utfordringa være at det ikke er plass til alle som ønsker å bidra.  

Alle nye medlemmer får en velkomstpakke fra VHO. I tillegg skal nye medlemmer kontaktes 

telefonisk av lokallaget, eller av fylkeslaget der det ikke er fungerende lokallag. Alle nye medlemmer 
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skal kontaktes personlig med tilbud om å delta på aktiviteter. Det er viktig at lokallaga legger til rette 

slik at det jevnlig avholdes temamøter, seminarer, studiesirkler eller medlemsmøter. Venstreskolen må 

gjennomføres med jevne mellomrom både for nye medlemmer og for mer erfarne (Venstreskolen 1 for 

nye medlemmer og Venstreskolen 2 for viderekomne).  

Venstre har tradisjonelt sett vært svakt organisert politisk. De folkevalgte er ikke bundet av 

organisasjonen, og det har både styrker og svakheter. En styrke er at kontakten mellom de folkevalgte, 

styret og medlemmene er mer uformell. Dette må vi utnytte for å sørge for at Venstre forblir et parti 

hvor politikken skapes nedenfra. Derfor er det viktig at både folkevalgte og styret lytter til 

medlemmer, og tar dem med på råd i utforminga av partiets politikk. Foruten de formelle organene 

som for eksempel fylkesårsmøtet, er det den beste måten å skape god og bredt forankret politikk på.  

Medlemmene er den viktigste ressursen Venstre har. Dersom vi skal lykkes i å vinne valget, er det helt 

avgjørende at vi lykkes i å ta i bruk den kompetansen og det engasjementet som finnes i våre egne 

rekker.  

Lokallagslederne har tilgang til løpende oppdaterte medlemslister på Venstres medlemsside. Det er 

viktig at disse gjennomgås og oppdateres med medlemsinformasjon, blant annet slik at vi har mulighet 

til å nå ut med viktig informasjon til alle medlemmer.  

Ansvar: Medlemmer, lokallagsledere og Styret. 

4.2. Seminarer og studievirksomhet 

Styret har ansvar for: 

Éi lokalpolitisk nettverkssamling i mars 

To Venstreskolen 2 

Én Venstreskolen instruktørsamling 

Være pådriver for at lokallag arrangerer Venstreskolen 1 

I Sør-Trøndelag har vi bare to kursledere i Venstreskolen trinn 1 som kan gjennomføre kurs for alle 

lokallag i fylket. Det er for få. Det haster med å få avholdt ei opplæringssamling for 

Venstreskolen 1-kursledere i fylket. 

Venstreskolen 1 kan være et viktig redskap for å skape mer aktivitet og engasjement rundt om i 

lokallaga i forbindelse med valgkampen. Derfor er det ønskelig at vi har så mange kursledere som 

mulig. Styret vil etter behov arrangere Venstreskolen trinn 2 som skolering og motivasjon for alle 

som ønsker å bli mer aktive i Venstre og som et supplement til lokalpolitisk nettverk. 

Ansvar: Lokallaga har ansvar for å få gjennomført Venstreskolen trinn 1, enten alene eller i samarbeid 

med andre kommuner. Styret har ansvar for å arrangere to Venstreskolen trinn 2. 

 4.3.Kommunikasjon 

Internett er Sør-Trøndelag Venstres viktigste kommunikasjonskanal. Styret har ansvar for at 

internettsidene oppdateres, og at lokallag som ønsker å opprette egne sider skal få hjelp til det. Alt 

materiell og andre sakspapirer som egner seg for det, skal gjøres tilgjengelig på nettsidene. I 

tillegg er det viktig at kontaktinformasjon er lett tilgjengelig via nettsidene. All kommunikasjon 
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mellom Styret og lokallaga foregår nå i praksis elektronisk. Medlemmene oppfordres til å 

abonnere på nyhetsbrev fra sidene til både fylkeslaget og lokallaga. Alle medlemmer som ønsker 

hjelp skal få bistand fra Styret.  

 

Erfaringene fra 2015 tilsier at det ofte er vanskelig å nå ut med informasjon på e-post. Dette til 

tross for at vi har sendt informasjon til lokallagsledere og lagt ut informasjon på hjemmesidene og 

på facebook. Vi har imidlertid erfart at nyhetsbrev som sendes ut til samtlige medlemmer er en 

god måte å få direkte kontakt med medlemmene på, og en nyttig kanal dersom en vil informere 

om medlemsmøter.  

4.4. Politikkskaping og profilering 

Styret har ansvar for å koordinere det politiske arbeidet som gjøres i fylket. Dersom Venstre skal vinne 

valget i 2017, er det viktig at styret utfyller toppkandidatene og bidrar til å vise helheten i 

Venstres politikk gjennom synliggjøring og politikkskaping. Det er viktig at fylkeslaget deltar i 

aktuelle debatter, setter i gang debatter, bringer politikk inn for landsstyret og ut i mediene, og i 

det hele tatt tar ansvar for at Venstre skal framstå som et attraktivt parti for så mange som mulig.  

4.5. Kampanjer 

Venstre har vedtatt at det hvert år skal gjennomføres to nasjonale kampanjer. Fylkeslaget og lokallaga 

har et viktig ansvar for å følge opp dette lokalt. Erfaringsmessig har kampanjene gitt varierende 

resultater, og ordningen blir nå evaluert.  

Ansvar: Kampanjeansvarlig i fylkesstyret har ansvar for å spre informasjon og stimulere til aktivitet i 

lokallaga i forbindelse med kampanjer. 

5. Styret 

Styret må raskt etter fylkesårsmøtet avklare roller og fordeling av arbeidsoppgaver, i tillegg til 

arbeidsmåter, kommunikasjon og avvikling av møter. Det er særlig viktig at styret følger opp 

lokallaga, ikke bare med informasjon på e-post, men også med personlig kontakt på telefon eller 

besøk. Et velfungerende styre er avgjørende for at Venstre skal nå sine målsettinger for 2016. 

6. Ressurser 

Av økonomiske hensyn har Sør-Trøndelag Venstre i flere år valgt å ikke ha lønnet sekretær. Sjøl om 

den økonomiske situasjonen i dag er vesentlig bedre, er det riktig å prioritere å bruke ressurser på 

frikjøp i perioder med stort press og stor arbeidsbelastning, i stedet for å engasjere en sekretær på 

permanent basis. Vi tar sikte på å ansette en valgkampsekretær, muligens sammen med 

Trondheim Venstre, i 2017. Fylkeslaget har inngått avtale med Trondheim Venstre og Sør-

Trøndelag Unge Venstre om å dele felles kontorlokaler i Kjøpmannsgata 42 i Trondheim, men 

bruker lokalet i svært liten grad, og fylkeslaget anbefaler at leieforholdet opphører i 2017. 

Det er viktig å prioritere å bruke midler til aktiviteter i fylkeslaget, slik som seminarvirksomhet, 

lokalpolitisk nettverk og gjennomføring av Venstreskolen. Medlemmene er de viktigste å satse på 

framover. Utgiftene til disse aktivitetene må fordeles på en god måte mellom lokallaga og 

fylkeslaget slik at økonomi ikke hindrer noen lokallag fra å delta på viktige arrangement.  

Det er også viktig at fylkeslaget trekker veksler på de ressursene som er i VHO, sørlig gjennom å 

bruke den kompetansen som finnes blant tillitsvalgte, folkevalgte og ansatte. 
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7. Framdriftsplan 2017 

Framdriftsplanen viser også de sentrale møtene som berører lokale tillitsvalgte/politikere (sjekk 

www.venstre.no for evt. endringer i disse): 

Måned Dag Aktivitet 

Februar 5.-6. 

28. 

Fylkesårsmøte 

Frist for levering av 

årsmeldinger 

Mars 11 

 

12.-13. 

25 

Forslagsfrist, saker til 

landsmøtet 

Landsstyremøte 

Forslagsfrist for politiske 

uttalelser til landsmøtet 

April 8.-9. 

14.-17. 

Lokalpolitisk nettverk, STV 

Landsstyremøte og landsmøte 

Mai 1. 

 

 

7. 

Frist søknader LM 2018 

Første frist for innspill til 

Venstres stortingsprogram 

Strandryddedagen 

Juni 5. 

18.-19. 

Verdens miljødag 

Landsstyremøte 

August 1. Frist, Venstres miljøpris 

September 1. 

 

16.-18. 

 

Frist søknader Landsstyremøte 

juni 2017 

Lokalpolitisk nettverk, STV 

Oktober 14.-16. 

 

Landsstyremøte og 

landskonferanse 

 

Desember 3.-4. Landsstyremøte 

 

 

 

http://www.venstre.no/
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Sak 10: Politiske uttalelser 

1.Opplevelsessenter for teknologi 

Forslagsstiller: Torgeir Anda, Malvik 

Trondheim og Trøndelag må få et opplevelsessenter for teknologi. Dette må blir en felles oppgave for 

Trondheim, trøndelagsfylkene, staten, NTNU, Sintef og næringslivet. 

NTNU er blitt landets største universitet med forsterket vekt på teknologi. Moser-paret har fått Nobel-

prisen for sin banebrytende forskning. Trondheim har styrket posisjonen som landets ubestridte 

teknologihovedstad.  

Problemet er at den teknologiske nyvinningen ikke vises fram noen steder, Trondheim er den usynlige 

teknologihovedstaden. Et opplevelsessenter for teknologi vil bidra å fremme interessen for nødvendige 

teknologiske nyvinninger både for ungdom, innbyggerne generelt – og for tilreisende. Et 

opplevelsessenter er viktig for å stimulere til de endringer som er nødvendig for framtida, det som 

kalles det grønne skiftet.  

Trondheim kaller seg så mye. Landsdelens viktigste by har også mange flotte opplevelser fra 

Rockheim til Sverresborg. Men ingen av tilbudene presenterer byens sterkeste side. Trondheim er først 

og fremst teknologi- og studentby med sterke institusjoner som Sintef og NTNU, og mange 

teknologibedrifter. 

Sør-Trøndelag Venstre mener vi må vise oss selv og tilreisende hva lever vi av nå, og hva skal vi leve 

av framover. Et opplevelsessenter vil styrke byens identitet, et sted som formidler kunnskap, viser 

fram oppfinnelser og moderne teknologi, og gir oss alle spennende opplevelser. Vi trenger et moderne 

høyteknologisk opplevelsessenter i teknologihovedstaden.  

 

2. Barndom som gir alle like muligheter  

Forslagsstiller: Fylkesstyret 

Et grunnleggende poeng i sosialliberalismen er at alle barn skal ha en trygg oppvekst som, 

uavhengig av sosial bakgrunn og foreldres yrke og inntekt, gir de samme muligheter for fri 

utfoldelse. Av den grunn er det viktig å prioritere barns deltagelse på fellesarenaer og en skole 

som utjevner, ikke forsterker, sosiale ulikheter.  

Idrett og kultur er arenaer som skaper trygghet, deltakelse og som binder folk sammen. Å bli 

utelukket fra slike arenaer på grunn av familiens økonomi innebærer at man mister viktige 

muligheter for å bygge selvtillit og relasjoner med andre. Sør-Trøndelag Venstre vil derfor 

opprette egne ytelser for å sikre at barn fra lavinntektsfamilier kan delta i de idretter eller 

kulturtilbud de ønsker. Slik ordninger må være allmenne, ikke bare knyttet til enkelte 

idrettslag og de må gjøres kjente for alle. Venstre mener idretten bør se på utstyrsgaloppen i 

noen idrettsgrener som helt klart utelukker mange. Dermed mister mange barn og ungdommer 

gode arenaer og idretten selv mister talenter.  

Kosthold, livsstil, psykisk helse og utvikling er faktorer som henger sammen. Kunnskap om 

disse faktorene varierer ut i fra foreldres bakgrunn og det er vist en sammenheng mellom 
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foreldres utdannelse og inntekt og barns livsstil, kosthold og helse. Den viktigste 

innsatsfaktoren for staten i denne sammenheng er helsestasjonene. Sør-Trøndelag Venstre vil 

derfor styrke helsestasjonene med flere ansatte og flere ressurser.  

Den viktigste statlige institusjonen i barns oppvekst er skolen. Norsk skole må bli bedre på å 

utrydde mobbing fra skolegården. Samtidig må ikke fokuset på å gi alle like muligheter bli 

ensidig lagt på mobbing. Sosiale ulikheter forsterkes i dagens skole. Den viktigste faktoren for 

å utjevne disse forskjellene er læreren. Sør-Trøndelag Venstre vil derfor øke kontakttiden 

mellom elev og lærer ved å kreve normbemanning for barnehage og skole.  

 

3. Bygg høyhastighetsbaner i Norge. Få i gang prosessene nå. 

Forslagsstiller: Trond Åm, Sør-Trøndelag/Trondheim 

Sør-Trøndelag Venstre viser til den enstemmige uttalelsen “Bygg høyhastighetsbaner i Norge” fra 

Landsstyremøtet i Venstre 14.06.2015 (http://www.venstre.no/artikkel/2015/06/14/uttalelse-bygg-

hoyhastighetsbaner-i-norge/) 

Venstre går foran i arbeidet for et nasjonalt nett av høyhastighetsbaner i flerbrukskonsept for gods- og 

persontrafikk. Vi oppfordrer til et bredt samarbeid for realisering snarest mulig. 

Vedtak om utbygging bør komme i senest i forbindelse med Stortingets behandling av ny nasjonal 

transportplan våren 2017, og prosessene inn mot dette må følges aktivt opp på alle nivå. 

Tida er for lengst moden: 

1. Norge skal kutte klimautslipp med 40 %. Elektrifiser store deler av dagens fly-, bil- og trailertrafikk 

med høyhastighetsbaner i flerbrukskonsept. 

Transportsektoren har økt til å utgjøre ca. 1/3 av norske klimautslipp. Høyhastighetsbaner i 

flerbrukskonsept vil gi et svært konkurransedyktig alternativ til store deler av dagens fly-, bil- og 

trailertrafikk. Overført til tog vil det elektrifisere store deler av norsk samferdsel og gi store kutt i 

norske klimautslipp. 

2. Legg til rette for ny vekst i norsk nærings- og samfunnsliv i overgangen fra oljealderen. 

Styrk norsk konkurranseevne, nærings- og samfunnsliv gjennom utbygging av moderne og 

konkurransedyktige høyhastighetsbaner mellom landsdelene til våre naboland. Moderne 

høyhastighetsbaner vil redusere reise- og frakttider så kraftig at avstandsulemper nærmest blir 

opphevet og skape sterkere regioner, med større bo- og arbeids- og kompetanseområder. 

3. Bygg landet. Bind Norge sammen. 

Høyhastighetsbaner i flerbrukskonsept vil bygge Norge for framtida, og kunne binde hele landet 

sammen. Moderne, dobbeltsporede baner vil gi en helt ny kapasitet, regularitet og kvalitet for 

godstrafikken.  InterCity-, regional- og langdistansetrafikk vil gjensidig kunne styrke hverandre og gi 

økt tilbud med mange avganger. 

 

4.Et arbeidsliv for framtida 
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Forslagsstiller: Trond Åm, Sør-Trøndelag/Trondheim 

Den organiserte partsbaserte arbeidslivsmodellen var grunnleggende for utviklinga av den moderne 

velferdsstaten. I dag utfordres den norske arbeidslivsmodellen av internasjonalisering, deleøkonomi og 

krav til fleksibilitet, sosial dumping og midlertidighet. Men et velfungerende partssamarbeid er en 

avgjørende del av løsningen for framtidas arbeidsliv. 

Hovedavtalen, den norske arbeidslivsmodellens grunnlov, så dagens lys i 1935, bare dager før 

regjeringa Nygaardsvold avløste Johan Ludwig Mowinckels siste Venstre-regjering. Hovedavtalen la 

Venstres arbeidsfredslinje til grunn, men innebar et historisk kompromiss mellom arbeid og kapital 

som ingen av de etablerte partiene forutsett tidligere. Motstanden var å finne både hos det radikaliserte 

Arbeiderpartiet, som anført av Martin Tranmæl avviste «ethvert klassesamarbeid», og hos de 

borgerlige, som ønsket konfrontasjon og «arbeidsfrihet». Hovedavtalen har sikret Norge både effektiv 

produksjon og et velorganisert arbeidsliv. 

Dagens arbeidsmarked er preget av internasjonalisering, innvandring, økt midlertidighet og nye 

trender som deleøkonomi. Utviklinga i arbeidsmarkedet er uoversiktlig, og Venstre mener det er viktig 

at partene i arbeidslivet samarbeider godt slik at Norge lykkes i omstillinga til framtidas arbeidsliv. 

Stadig færre arbeidstakere er fagorganisert i Norge. Det er en trussel mot trepartssamarbeidet, som 

baserer seg på et organisert arbeidsliv. Deleøkonomien kan føre til mange positive endringer i norsk 

økonomi, men utfordrer samtidig den norske modellen som har vært bærebjelken i det arbeidslivet vi 

kjenner i dag. Bruken av midlertidighet øker i flere sektorer, og det er viktig at trepartssamarbeidet 

ikke bidrar til å øke skillene mellom dem som er utenfor og dem som er innenfor avtalesystemet. 

Norsk arbeidsliv er utsatt for ytre og indre press gjennom flere multinasjonale selskaper, nye og 

kompliserte eierstrukturer i bedriftene, samspill med utenlandske underleverandører, økende grad av 

mobilitet i arbeidstakergrupper og EU-bestemmelser som får betydning for norsk arbeidsliv. Det bærer 

med seg både muligheter og potensielt uheldige konsekvenser. 

Venstre mener at den norske arbeidslivsmodellen er et konkurransefortrinn for Norge. Den norske 

modellen har vist seg å være et effektivt og positivt virkemiddel i en virkelighet preget av 

interessekonflikter mellom ulike hensyn i arbeidslivet. Modellen har bidratt til at partene i arbeidslivet 

finner gode løsninger i fellesskap, høy grad av tillit og medarbeiderinvolvering. Det er mye som tyder 

på at tillit, åpenhet, involvering og samarbeid fører til bedre resultater og effektivitet, særlig i 

forbindelse med store omstillinger. Venstre mener at det organiserte arbeidslivet må være bærebjelken 

også i framtidas arbeidsliv.  

Norge er nå i en tøff omstillingsfase som vil påvirke flere sektorer i årene som kommer. Vi er ikke 

ledende innen innovasjon, vi skårer ikke på topp når det kommer til kvalitet på utdanningene våre, vi 

har ikke hatt en unik satsing innen forsking og Norge er blitt et høykostland for varer og tjenester. 

Norge vil stå sterkere i den globale konkurransen dersom vi bevarer våre fortrinn i den norske 

arbeidslivskulturen med selvgående arbeidstakere, en flat maktstruktur der tillit og felles løsninger 

bidrar til høyere effektivitet, færre konflikter og færre feil. 

Sør-Trøndelag Venstre vil: 

Beholde fagforeningsfradraget  

Bidra til at færre mennesker er midlertidig ansatt over lengre tid 

Åpne opp for at NAV kan være mer fleksible med hensyn til hvilke tiltak som kan benyttes i hvert 

enkelt tilfelle. 
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Vurdere tiltak som sikrer at delingstjenester skattlegges på lik linje med annen fortjeneste, og at 

fordelene ved de organiserte arbeidstidsbestemmelsene også omfattes av framtidas arbeidsbetingelser. 

 

5.Et bedre togtilbud i hele regionen 

Forslagsstiller: Gerd-Mette Vatne Drabløs, Oppdal 

Oppdal kommune ligger lengst sør i fylket og er et naturlig trafikknutepunkt nord-sør og vestover med 

Rv 70 til Sunndalsøra, Kristiansund og Molde. Oppdal stasjon er et fast stoppested for Dovrebanen. Et 

togtilbud langs aksen Værnes flystasjon - Trondheim - Oppdal er et viktig ledd i utvikling av hele 

regionen. 

Et togtilbud med flere avganger til og fra Oppdal gir økt tilgang på arbeidskraft og knytter Oppdal 

tettere på utdannings- og kompetansemiljø i Trondheim. Oppdal som turistdestinasjon er avhengig av 

en bedre logistikk til flyplassen på Værnes for å være konkurransedyktig for nye markeder. 

Trønderbanen må forlenge sine togtilbud sørover til Oppdal. 

 

6.Kroppspress, seksualitet og trygghet 

Forslagsstiller: Elisabeth Paulsen, Trondheim 

I de siste har det kommet flere skremmende eksempler på at unge er svært fokusert på utseende. Jenter 

vil ikke ha svømming sammen med guttene, ungdom vil ikke dusje på skolen. 

Venstre mener dette tydeliggjør et problem samfunnet må ta på det største alvor. Vi har fått en kultur 

der ungdommenes selvtillit er fokusert på det ytre. 

Vi mener skolen må inn og jobbe med denne holdningen; det er der ungdom oppholder seg store deler 

av sin ungdomstid. 

Skolen kan ha dette som tema i eget verdifag, i seksualundervisningen og i norsktimene. Det er viktig 

at det settes fokus på ungdommenes styrker individuelt, på deres selvtillit, tro på egne evner og 

egenverd- langt ut over det utseendemessige. 

 

7. Sør-Trøndelag Venstre ønsker regjeringsskifte 

Forslagsstiller: Trond Åm, Sør-Trøndelag/Trondheim 

I 2013 gikk Venstre til valg på et regjeringsskifte som skulle bidra til økt satsning på kunnskap, på 

verdiskapning, på kutt i utslipp av klimagasser i Norge og gjennomføring av grønt skatteskifte. Vi 

gikk også til valg på ei regjering som må føre en human asylpolitikk i tråd med Norges internasjonale 

forpliktelser. Til tross for et valgresultat som ikke tillot regjeringsdeltakelse, har Venstre oppnådd 

vesentlige politiske gjennomslag i samarbeidet med den blåblå regjeringa.  

Men det er Sør-Trøndelag Venstres oppfatning at framtidas politiske løsninger, liksom fortidas, er å 

finne i det politiske sentrum. På viktige områder er det Venstres politiske oppgave å samle politikken 

om radikale og framtidsrettede løsninger for klimakutt, miljøvern, et organisert arbeidsliv som 
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samtidig åpner for fleksibilitet, omstilling og næringsskaping, og en kunnskapspolitikk og et 

velferdssamfunn som sikrer like muligheter for alle uavhengig av sosial bakgrunn. Venstre kan ikke, 

og skal ikke, være garantist for en politikk som på avgjørende måter truer med å trekke det politiske 

landskapet ut i polarisering og illiberalitet.   

Vi står ved et veiskille. De store flyktningestrømmene som når Europa krever en evne til både å sette 

grenser, men også til å vise raushet og anstendighet overfor fremmede mennesker i nød. Norge skal 

være et inkluderende samfunn tuftet på felles demokratiske verdier og gjensidig toleranse. Politikken 

er ikke bare det viktigste redskapet for å finne praktiske løsninger til store utfordringer. Politikken skal 

også i ord og handling vise landets innbyggere hvilke verdier og hvilket menneskesyn dette samfunnet 

er tuftet på, og den visjon som skal holde folket samlet i framtidas Norge. Dette er en av de viktigste 

oppgavene vi står overfor i dagens samfunn. 

Venstre skal være en kompromissløs garantist for det liberale demokratiets verdier som grunnlag for 

framtidas nasjonale fellesskap på tvers av etniske og kulturelle skillelinjer. Venstre vil ha et 

velferdssamfunn som er raust, men ikke blåøyd, i møtet med mennesker. Måten vi møter andre 

mennesker på, er også den måten vi til sjuende og sist behandler oss selv på. Derfor er det så 

grunnleggende viktig at Venstre lar politikk og gjennomslag gå foran allianser og politisk side.  

Helt fra det første historiske møtet mellom sosialismen og liberalismen har Venstres ideologi og 

politikk vært en gyllen middelvei hvor sterke fellesskap sikrer individets ukrenkelige frihet til 

utfoldelse. Partiets kanskje viktigste rolle har vært å lede de andre partiene mot det radikale sentrum. 

Det er de andre partienes åpenhet og villighet til samarbeid som skal være avgjørende for Venstres 

samarbeid etter valget i 2017. Forhandlingsresultat og politisk gjennomslag for Venstres politkk — for 

rettferdighet, klimatiltak, kunnskap, sosialt ansvar, personvern, toleranse, og en sosialliberal 

økonomisk politikk — er avgjørende for Venstres deltakelse i regjering, eller Venstres støtte til ei 

regjering vi ikke selv er en del av. 

Venstres landsmøte i 2016 må tydeliggjøre en prinsipiell åpning for samarbeid mot ethvert parti som 

er innstilt på samarbeid og å komme Venstre i møte på viktige områder for framtidas samfunn. 


